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2005 áprilisában két állampolgársági esküre is sor kerül 

településünkön. A Magyar Köztársaság Elnöke Jager Irina Viktorovnát 

és Cseke Csabát honosította. Mindkét honosított ünnepélyes keretek között 

állampolgársági esküt tett településünk polgármestere elõtt. Az ünnepséget Szabó 

Luca és Lázár Helga tanulók által elmondott versek színesítették. 

„Csak ezt az utat el ne hagyjam,
Jegenyesort az alkonyatban,
Mely küszöböktõl hoz idáig,

S körül a Földön  visz hazáig.”

Az Alapítvány még 2004 konyhával és a szükséges kiegészítõ helyiségekkel. A 

t a v a s z á n  n y ú j t o t t a  b e  külsõ és belsõ térben egyaránt biztosított az 

p á l y á z a t á t  a  S A PA R D  akadálymentes közlekedés. 

kere tében  meghi rde te t t  

falumegújító projektre. A 

sikeres pályázat eredménye, 

hogy a volt pártház  melynek 

hasznosítására az önkormányzat már több kísérletet 

is tett  újjászületett. Az épület kívül-belül teljes 

felújítást kapott, a Dózsa Gy. utca egyik legszebb 

építménye lett. 
Valamivel több mint 28 millió Ft-ba került felújítással 

kicserélésre került a tetõszerkezet, a ó hõszigetelés 

érdekében korszerû nyílászárók kerültek beépítésre 

és hõszigetelt vakolatot kapott a ház. Belül teljes 

átalakításra került sor: 25-30 fõt befogadó Idõsek 

Otthona lehet társalgóval, étkezõvel, melegítõ 

Köszönjük a Sármellék Mûvelõdésért Közalapítványnak

(folytatás a 2. olalon)
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 (folytatás az 1. oldalról)
 

A továbbiakban már az önkormányzatnak kell elõkészíteni az INO 2005. július 1-jével 

történõ indulását, biztosítani a belsõ berendezéseket és megszerezni a mûködési engedély. 

Idõsek Napközi Otthona alaprajza

Önkormányzati hírek

A Zalavár  Sármellék  Alsópáhok  
Keszthely szennyvízcsatorna 
g e r i n c v e z e t é k  é p í t é s e  
megkezdõdött. 
A gerincvezeték elkészülte után 
Zalavár szennyvize a sármelléki 
tisztítómûhöz kerül átnyomott 
rendszeren, majd innét tovább a 
keleti kertek alatt a Dózsa Gy. út 1. 
számú átemelõig, onnét pedig az 
országút nyugati oldalán készül a 
vezeték.

------------------------------
Május hónap folyamán elkezdõdik 
a CBA bolttól északra lévõ 
parkban a teljes parképítés, 
i l letve a díszkút, melynek 
befejezési határideje június 30.

------------------------------
A Körjegyzõség értesítési a 
vállalkozókat, hogy az iparûzési 
adó bevallási határideje 2005. 
május 31.

Értesítjük a Tisztelt lakoságot hogy a TelePont 2005. Május 6.-án megtartott 
közgyûlésenelfoagta az egyesület 2005. évre szóló terveit, illetve a 2004. évi 
éves beszámolót.

Nyitó egyenleg a 2004.01.01.-én: 4.506 Ft
Bevételek:
!Közhasznú szervezet célja szerinti tev. származó bevétel: 156.000 Ft
!Támogatási bevétel: 575.000Ft
!Egyéb bevétel: 348.000Ft

A bevételeink öszesen: 1.083.609Ft
 

Kiadások összesen: 740.790 Ft
    

Záróegyenleg 2004.12.31.-én: 342.819 Ft
 

Az Egyesület a 2004. évi közhasznú tevékenységébõl származó bevételeit a szociális 
információszolgáltatások és az iroda fenntarására fordítota.
Emellett szervezetünk eszközparja újabb számítógépekkel, illetve lézer nyomtatóval 
bõvült.
A megmaradó anyagi forrásainkat a következõ évi bérekre, eszközfejlesztésre, és az 
iroda vezetésére fordítjuk.
     

A 2005. évre szevezetünk további eszközfejlesztéseket tervez, emelett a 
tevékenységi kör kibõvítésével is igyekszünk a lakosság igényeit.
   

Ezúton szeretnénk megköszönni minden egyes partnerünknek a múlt évben 
nyújtott támogatást, segítséget.

TelePont Hírek
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Hála Istennek mindig van mit hírül adni. A kedves 
olvasó aki e lap hasábjain folyamatosan figyelemmel 
kíséri a község eseményeit jól tudja ezt. Kezdjük 
mindjárt a sort egy olyan feladattal, amely 
folyamatosan foglalkoztatja az iskola pedagógusait. 
A törvényi elõírásoknak megfelelõen újra módosítani 
kell a helyi tanterveket. Az egyes tantárgyak 
tananyagának, követelményeinek kialakításán 
dolgoznak most a pedagógusok. Arra törekszünk, 
hogy az iskolába járó gyerekek készségei, képességei 
jobban fejlõdjenek, tartósabb a mindennapi életben 
jobban használható ismereteket szerezhessenek. Mi 
magunkat is igyekszünk felkészíteni különbözõ 
tanfolyamok elvégzésével.
E lap hasábjain többször számot adtunk már arról, 

Ennek segítésére szerveztünk regionális hogy iskolánk tanulói melyen jól teljesítettek a hazai 
tanácskozást április 15-én Sármelléken. Ennek és a nemzetközi felmérésekben egyaránt. Szeretnénk, 
témája a sajátos nevelési igényû gyerekek oktatása, ha ez a jövõben is így maradna. Ennek egyik 
nevelése, az ezzel kapcsolatos kérdések voltak. A legfontosabb feltétele, hogy a most készülõ helyi 
középpontban mégiscsak az volt ,  hogy tantervek szakmailag is megalapozottan biztosítsák a 
tulajdonképpen minden gyerek egyedi, s így mind továbbfejlõdést.
egyéni bánásmódot igényel.Ugyanezt a célt  szolgálja,  az  intézmény 
A tanácskozásra a dunántúli ÁMK-kat és Zala minõségirányítási rendszerének a kidolgozása. Ez azt 
Megye alsó fokú oktatási intézményeit hívtuk meg. jelenti, hogy jól átgondolt kérdéssor alapján 
Örömmel állapítottuk meg, hogy 170 fõ jelentkezett értékeltük tevékenységünket. Ezt követõen a 
és jött el Sármellékre.  Még nagyobb öröm, hogy a gyerekek, a szülõk és a fenntartó véleményét is 
visszajelzések nagyon jónak, színvonalasnak ítélték kértük, hogy megtudjuk milyennek látják õk az itt 
a rendezvényt. Az elhangzott elõírásokat folyó munkát. Ezekbõl, és a vélemények 
szakmailag magas színvonalúnak és aktuálisnak összevetésébõl megállapíthatjuk majd, hogy mi az, 
ítélték meg a résztvevõk.ami jó és tovább kell folytatni, és mi az, amin javítani 
El kell még mondani, hogy a szervezést a Zala kell. Erre majd intézkedési tervet fogunk készíteni. 
Megyei Mûvelõdési és pedagógiai intézettel Köszönjük, hogy minden kérdõívet visszaküldtek. 
közösen szerveztük. Az Általános Mûvelõdési Ezek kiértékelése után a tapasztalatokról 
Központok Országos Egyesülete és az Oktatási tájékoztatást adunk majd. Hisszük, hogy szülõk, 
Minisztérium támogatásával. Szándékaink szerint  pedagógusok közösen sikeresen segíthetjük majd a 
az õsztõl az itt felvetõdött és érdeklõdést kiváltó gyerekeket a továbbtanulásra, a felnõtt életre való 
témákban tanfolyamokat szervezünk majd az felkészülésben.
érdeklõdõk számára. Reményeim szerint a jobban A korszerû, a törvényei elõírásoknak  melyek 
f e l k é s z ü l t  p e d a g ó g u s o k  s z a k m a i l a g  gyakran változnak  megfelelõ iskolai mûködés, 
meglapozottabb segítõ tevékenysége révén oktatásszervezés folyamatos kihívást jelent az 
mindennek a gyerekek látják majd használt.oktatási intézményeknek, a pedagógusoknak. 

TAVASZI ESEMÉNYEK AZ ÁMK-ban

A közelmúlt fontosabb eseményei:
·Április 7-én Könyvtárhasználati vetélkedõ volt a könyvtárban. A négy fõs csapatoknak több akadályt 

kellett leküzdeni. Volt  tesztlap, keresztrejtvény, mûveltségi vetélkedõ, Legyen Ön is milliomos 
játék, stb. A feladatok megoldásához a könyvtárban lévõ minden anyagot használhattak. Nem 
bemagolt ismeretekrõl kellet tehát számot adni, hanem tudni kellett megtalálni a szükséges 
ismereteket. Az itt szerzett tapasztalatok jól segíthetik majd a tanulókat a további tanulás során.

·Április 13-án József Attila születésének 100. évfordulóján Rendhagyó irodalom óra volt a 
könyvtárban, ahol Kardos József irodalomtanár íróval találkozhattak a gyerekek.
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·Április 20-án volt Zalaegerszegen a Zala Megyei Mûvészeti Fesztivál képzõmûvészeti kiállításának 
megnyitója és díjátadó ünnepsége. Ez alaklommal Kiss Szabolcs és Gerencsér Enikõ egyéni díjat a 
sármelléki csoport a közösségi díjban a II. helyezést érte el.

·Éves hagyományos rendezvényünk a Talentum Mûvészeti Iskola bemutatója. Ebben az évben április 
22-én fogadtuk a mintegy 160 fõ résztvevõt. A csoportos és egyéni produkciókat arany, ezüst, bronz 
minõsítéssel értékelte az öttagú zsûri. A sármelléki produkciók közül arany minõsítést kapott:
o 3/a osztályos néptánccsoport
o Lázár Helga népdalcsokra
o Kun Kincsõ mesemondó
o Kun Flóra mesemondó
o Kárász Evelin, Lázár Helga, Molnár Gergõ rajzaival.
o Ezüst minõsítést kapott Décsy Dorottya és Göncz Annamária rajza.

·Április 23-án került sor a Zala Megyei Mûvészeti Fesztivál megyei bemutatóira, melyen Varga 
Alexandra 3. helyezést szerzett és jól szerepelt Lázár Helga ének kategóriában, valamint a 
néptánccsoport.

·Április 25-én 6 fõs csapattal (4 fiú, két lány) vettünk részt a területi Polgári Védelmi vetélkedõn.
A csapatok egészségügyi feladatok, tûzoltó tömlõszerelés, vízsugárral célzás, KRESZ vetélkedõ és 
mûveltségi kérdések megoldásával mérték össze tudásukat.
A Boncföldi Gábor, Dóber Gábor, Major Dávid, Németh Roland, Kelemen Katalin, Salamon 
Nikoletta összetételû csapat a keszthelyiek és hévíziek után a 3. helyezést szerezte meg.

·Április 27-én Lentiben iskolánk lánycsapata képviselte a térséget a megyei labdarúgó döntõbe, 
mivel a körzeti bajnokságot megnyerték. a megyei döntõben a 4. helyezést szerezték meg.

·Május 6-án Kerékpáros Ifjúsági Kupa elnevezéssel területi versenyen vett részt 4 fiú és 1 lány 
tanulónk.
A KRESZ-tesztbõl és ügyességi részbõl álló versenyen Pas Alexandra 1. helyezést ért el, így 12-
én megyei döntõbe jutott.
A fiúk versenyében Dóber Gábor szerepelt a mieink közül a legjobban. Õ 4. helyet szerezte meg.

·Május 6-án rendeztük Sármelléken az alsó tagozatosok matematika versenyét. Minden iskolából 
osztályonként 2-2 tanulót lehetett nevezni. nyolc iskola tanulói vettek részt a versenye, melyen 
tanulóink a következõ eredményt érték el.

o Steffel Dániel 1. osztályos  1. helyezést
o Molnár Ferenc 3. osztályos  2. helyezést
o Józsa Krisztina 4. osztályos  2. helyezést

·Legújabb (május 9-i ) hírünk. Décsy Dorottya biológiából bejutott az országos döntõbe.

Az elért eredményekhez gratulálunk és köszönjük. Köszönet illeti azokat is akiknek a neve nem szerepel, de 
eredményeikkel gazdagították hírnevünket.
További sok sikert kívánok!

Ferge József
ÁMK ig.Könyvtár nyitvatartása:

Iskolai:
Hétfõ: 9.30-14.30
Kedd: 9.30-14.30
Szerda: 9.30-14.30
Csütörtök: 9.30-14.30
Péntek: 9.30-14.30

Felnõtt:
Szerda: 15.00-18.00
Péntek: 15.00-18.00
Szombat: 15.00-18.00

Mozimûsor - Sármellék
Helyár: 200 Ft

Május

7. Szombat A tûzbõl nincs kiút
Színes, feliratos amerikai filmdráma

14. szombat Le a fejjel
Színes, magyar vígjáték

21. szombat Az utolsó gyémántrablás
Színes, feliratos amerikai akcióthriller

28. szombat Sorstalanság
Színes, magyar filmdráma
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felhasználni, mely rendkívül szerteágazóan sok Hogyan fejlõdik a repülõtér?
feladatot jelent: árajánlatok kérése, közbeszerzési 

    avagy mi történik a repülõtéren. eljárások lefolytatása, szerzõdéskötések, 
egyeztetések tervkészítõkkel, kivitelezõkkel, a 

Az országos médiában (televízióban) sokat lehet pénzügyi mûveletek, stb. 
hallani a sármelléki repülõtéren megindult 
fejlesztésekrõl.
Úgy tûnik, hogy a két tulajdonos önkormányzat 
(Sármellék és Zalavár) jó befektetõket „fogott” a 
Cape Clear Aviation Kft-vel. 
De ahhoz, hogy a CCA Kft. a repülõtér üzemeltetését 
és fejlesztését zavartalanul és jól elõkészítette 
folytathassa, jelentõsen hozzájárult Sármellék 
Önkormányzata is. 
2004-ben (még korábban: már 2003-ban 
megkezdve) a két önkormányzat sikeresen lobbyzott 
annak érdekében, hogy állami támogatásokat 
szerezzen a fejlesztésekhez. 
A Balaton Fejlesztési Tanács 65 millió Ft támogatást 
szavazott meg a fejlesztést megalapozó tervekre és 
kiegészítõ beruházásokra. 
Ezt a forrást Sármellék Önkormányzata kényszerült 

A munka túlnyomó részén már túl vagyunk:

Elkészült: - a biztonsági beléptetõ rendszer- és kerítés terve,
- ennek alapján kész a fogadóépület beléptetõ rendszere, és a keleti oldal kerítése,
- környezeti tényfeltárás dokumentációja, 
- reptér telekkitûzés (üzemi terület)
- NDB, DME berendezés létesítési tervének elkészítése,
- mûszeres léginavigációs eljárások,
- repülõtér komplett geodéziai felmérése.

Megvásároltuk:  - a Mitsubishi L 200-as típusú tehergépjármûvet, melynek feltételei 
     megfelelnek a repülõtéri tûzoltóság igényeinek, 

-a védõfelszereléseket. 

Jelenleg folyik a repülõtéri elõtér, gurulóutak és futópálya fejlesztési munkáira kiírt pályázat elbírálása. A festést május 31-ig 
kell befejezni. 

Az önkormányzatnak el kell készíttetnie:
- a reptéren létesítendõ terminálépület építéséhez szükséges környezetvédelmi szakhatósági hozzájárulást 

megalapozó tanulmányt.
- a D (volt üzemanyagbázis) terület környezetvédelmi mûszaki becsatlakozási tervét.
- a Monitoring kutak vízjogi létesítésének engedélyezési tervét.
- a C terület (régi reptéri benzinkút) tényfeltárási záró dokumentációját,
- A és B területek (északnyugati terület) víz vizsgálatát, mentesítési munkáit, és a fennmaradási engedélyek 

megszerzését. 

A CCA Kft. saját költségén milliárdos nagyságrendû fejlesztéseket hajt végre. Az önkormányzattól kapott tervek alapján 
készül a  - reptér fénytechnikai rendszere: pálya közép- és oldalfénysor, küszöbfények.

- a légiirányítás navigáció rendszere, az ehhez szükséges NDB/DME adók telepítése. 

Folyamatban van a reptér teljes üzemi területének biztonsági kerítés-építése és egy új terminál-épület engedélyeztetése, 
melynek felépítése ez év második felében várható. 
Az állami költségvetésben biztosított 300 millió Ft-ból - a Gazdasági Minisztérium egyik költségvetési szerve  2 db korszerû, 
nagyteljesítményû, a 7-es kategóriának megfelelõ, tûzoltógépjármûvet biztosít a repülõtérnek. 
A Fly Balaton (ez a repülõterünk új neve) ez évben járatokat fogad: Berlinbõl, Düsserdolfból, Lipcsébõl, Frankfurtból, 
Hamburgból és Zürichbõl. 
E járatokat nyugati légitársaságok üzemeltetik.
Júliustól a MALÉV Münchenbõl és Stuttgartból közlekedtet szombatonként új járatokat. 
Bízunk repülõterünk a Fly Balaton töretlen fejlõdésében és sok sikert kívánunk az üzemeletetõ Cape Clear Aviation Kft. 
vezetésének és dolgozóinak. 
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fejlõdnek a csapatnál. Így van ez?„Beszélgessünk a sármelléki fociról”
- „Igen, öltözõnket saját erõbõl felújítottuk, 
otthonosabbá tettük. Új szerelést kaptunk az Euró Lassan-lassan finisbe ér a 2004-2005-ös megyei 
Bútorház jóvoltából, egyenmelegítõt húzhattak a labdarúgó pontvadászat. A szövetség erre az évadra 
játékosok a Sármelléki vállalkozók és a négy kiesõ helyet jelölt meg. Ennek függvényében 
Szõnyegország segítségével. Hosszú idõ után izgalmas lehet a hajrá a sármelléki focicsapat számára 
hordozható kapu segíti a felkészülésünket. Állandó is. 
gondoki munkával igyekszünk a pályánk minõségét Sármellék FC elnökével beszélgetve  aki közel fél éve 
javítani.”látja el az elnöki teendõket  arra a kérdésre, hogy érzi 
- Szóval kellemes környezetben és körülmények közt magát e poszton a következõket mondta: „Szívesen 
lehet Sármelléken futballozni. Így kötelezõ a látom el ezt a feladatot annak ellenére, hogy sok 
bentmaradás, nem?kellemetlenséggel ját. Ezt vállaltam és igyekszem 
- „Arra nem is gondolunk, hogy kiesünk.”legjobb tudásom szerint megfelni.”
- Megkérdeztük a csapat kapitányát Egyed Lászlót is, - Milyen nehézségekkel kell szembenézni a csapatnak 
hogy vélekedik a jelen helyzetünkrõl a javuló technika céljai elérésben?
feltételek függvényében?- „A keretünk szûkös, meghatározó játékosok 
- „Mindent megfogunk tenni, hogy a Sármellék távoztak, a sorsolásunk sem mondható kedvezõnek. 
Megyei elsõ osztályú csapat legyen a jövõben is.”Azok a meccsek ahol hasonló képességû csapatokkal 
A csapatkapitány szûkszavú válasza esetleg sejteti azt játszottunk most következnek.”
a híresztelést, szóbeszédet, miszerint a csapat Lebeda Géza elnök úr, hogy milyen esélyeket lát a 
klikkesedik. Megerõsítést azonban sem az õ, sem az biztos bentmaradásra jelen helyzetünkben? A 
Elnök úr szavaiban nem találni. Nemrég, és jó pár következõt válaszolta: -„Nagyon sok összetevõje 
éven keresztül azért vált híressé a sármelléki gárda, lehet még a bajnokság végeredményének. A biztos 
mert csapat volt.  Egyként „húztak”, mind a pályán, bentmaradás volt a cél és ezt próbáljuk is tartani.” 
mind a magánéletben. Igazi baráti társaság. Mára - Annál is inkább mert a körülmények egész szépen 
viszont társaságok lennének a csapatban? Remélni 
lehet, hogy nem így van. A téli fiatalítások miatt 
esetleg generációs probléma kialakulhatott, de ez még 
nem lenne indok, hogy két vagy esetleg több klikkre 
szakadjon az együttes.
Ha mégis lenne valami az itt-ott elkapott 
v é l e m é n y e k b e n  t a l á n  a  f e l e k  k e l l õ  
kompromisszumkészséggel orvosolni tudnánk a 
problémát, a cél, a biztos bentmaradás érdekében. 
Abban a reményben, hogy a technikai fejlõdések 
mellett töretlen lesz a sármelléki foci: Hajrá Sármellék 
FC.
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